
Innst. 239 S
(2021–2022)

Innstilling til Stortinget 
fra næringskomiteen

Dokument 8:105 S (2021–2022)

Innstilling fra næringskomiteen om Representant-
forslag fra stortingsrepresentantene Sylvi Listhaug,
Silje Hjemdal, Sivert Bjørnstad og Bengt Rune Stri-
feldt om Finnmarksløpet – Et verktøy for promote-
ring av Norge

Til Stortinget

Bakgrunn
I dokumentet fremmes følgende forslag:

«1. Stortinget ber regjeringen gå i dialog med Finn-
marksløpet for å videreføre prosjektet ‘Finnmarks-
løpet – Et verktøy for promotering av Norge’ i 2022
og 2023.

2. Stortinget ber regjeringen sikre forutsigbar finansi-
ering av prosjektet ‘Finnmarksløpet – Et verktøy for
promotering av Norge’ ved å foreslå en bevilgning
på 5 mill. kroner i forbindelse med revidert nasjo-
nalbudsjett for 2022 og en bevilgning på 5 mill. kro-
ner i forslag til statsbudsjett for 2023.»

Det vises til dokumentet for nærmere redegjørelse
for forslagene.

Komiteens merknader
Ko m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i d e r -

p a r t i e t ,  K a r i a n n e  B .  B r å t h e n ,  Pe r  V i d a r
K j ø l m o e n ,  S v e r r e  My r l i  o g  S o l v e i g  V i t a n z a ,
f r a  H ø y r e ,  O l v e  G r o t l e ,  L i n d a  H o f s t a d

H e l l e l a n d  o g  L e n e  We s t g a a r d - H a l l e ,  f r a
S e n t e r p a r t i e t ,  H a n s  G u n n a r  H o l a n d ,  J e n ny
K l i n g e  o g  Pe r  O l a v  Ty l d u m ,  f r a  F r e m -
s k r i t t s p a r t i e t ,  S i v e r t  B j ø r n s t a d  o g  Te r j e
H a n s e n ,  f r a  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  f u n g .
l e d e r  To r g e i r  K n a g  F yl k e s n e s ,  f r a  R ø d t ,
G e i r  J ø r g e n s e n ,  f r a  Ve n s t r e ,  A l f r e d  J e n s
B j ø r l o ,  o g  f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e ,
R a s m u s  H a n s s o n , viser til Dokument 8:105 S (2021–
2022) om Finnmarksløpet – Et verktøy for promotering
av Norge. Ko m i t e e n  viser til at Finnmarksløpet, som
går mellom Alta og Kirkenes, er Europas lengste og
største hundeløp.

Løpet skaper stor aktivitet i befolkning og nærings-
liv i området mens det pågår. Like interessant er den in-
ternasjonale interessen løpet skaper for Nord-Norge
som reisemål generelt, og Finnmark spesielt, som slik
bidrar til verdiskaping gjennom hele året.

Ko m i t e e n  viser til at det fra arrangørenes og
Troms og Finnmark fylkeskommunes side har blitt fore-
slått at det etableres et treårig prosjekt hvor målet er å
styrke Finnmarksløpet og utnytte synergieffektene av
løpet til å bygge den nordlige regionen som merkevare.
Prosjektet ble finansiert over statsbudsjettet for 2021,
men ikke videreført.

Ko m i t e e n  viser til den negative befolkningsut-
viklingen i Nord-Norge og især Finnmark. Ko m i t e e n
mener det er svært viktig å snu utviklingen i vår nordlig-
ste region. I dette perspektivet spiller reiselivsnæringen
en avgjørende rolle som en av landsdelens allerede stør-
ste næringer.

Vekstpotensialet for norsk reiseliv finnes på de in-
ternasjonale markedene, hvor markedet for opp-
levelsesturisme er økende. Ko m i t e e n  er enig i at Finn-
marksløpet er et nøkkelarrangement som kan bidra til
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promotering og økt opplevelsesturisme. Prosjektet
«Finnmarksløpet – Et verktøy for promotering av Nor-
ge» er i denne sammenhengen spennende.

Ko m i t e e n  viser til høringsinnspill fra NordNorsk
reiseliv, som mener prosjektet passer godt inn i en mer-
kevarestrategi for å gjøre Nord-Norge kjent både i Nor-
ge og internasjonalt.

Ko m i t e e n  viser ellers til svarbrev av 23. februar
2022 fra næringsministeren. Brevet er vedlagt innstillin-
gen.

Ko m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t  o g  Ve n s t r e , viser til nærings-
ministerens svarbrev av 23. februar 2022, der statsråden
vurderer representantforslaget. F l e r t a l l e t  merker seg
at statsråden mener at det ordinære virkemiddelappara-
tet kan gi god bistand når det gjelder både videreutvikling
av Finnmarksløpet AS og etablering av næringsvirksom-
het i tilknytning til løpet. F l e r t a l l e t  merker seg videre
at statsråden hevder at det i Norge er flere sammenlign-
bare arrangementer av ulik karakter. F l e r t a l l e t  mener
disse vurderingene i stor grad beror på en misforståelse av
hva prosjektet går ut på, og hvem prosjektet er rettet mot.

F l e r t a l l e t  vil påpeke at Finnmarksløpet er Euro-
pas lengste og største hundeløp, og det er ingen andre
sammenlignbare arrangementer. Eneste sammenlign-
bare arrangement i denne genren er Iditarod, som kjø-
res gjennom den amerikanske delstaten Alaska. Den in-
ternasjonale medieprofileringen et slikt arrangement
gir, er en god promotering av Norge som reiselivsdesti-
nasjon og kan på dette området sammenlignes med Ar-
ctic Race of Norway (ARN). ARN får årlig et tilskudd over
statsbudsjettet på 15 mill. kroner for å gjennomføre det-
te arrangementet.

F l e r t a l l e t  viser til at det meste av riksdekkende
media og flere internasjonale medier er representert og
dekker Finnmarksløpet, og bilder av fantastisk norsk
natur sendes ut verden over. Både gjennom NRKs dagli-
ge TV-sendinger og i sosiale medier har Finnmarksløpet
fått svært god rekkevidde. De daglige magasinsendinge-
ne fra NRK sees av mellom 300 000 og 400 000 nord-
menn, noe som innebærer en seerandel på rundt 33 pst.
Dette gir et godt grunnlag å bygge videre på.

F l e r t a l l e t  vil påpeke at Finnmarksløpet og deres
eiere har god gjennomføringsevne, og de har ikke behov
for tilskudd for å utvikle eller gjennomføre sitt arrange-
ment. Finnmarksløpet ble første gang arrangert i 1981.
Det har utviklet seg på en fantastisk måte og etablert seg
som en veldig god merkevare. F l e r t a l l e t  har merket
seg at Finnmarksløpet nylig har fått tildelt VM for 2023,
et mål de har hatt som del av sin satsing for å ta en ster-
kere internasjonal posisjon.

F l e r t a l l e t  viser til at Finnmarksløpet i samarbeid
med Troms og Finnmark fylkeskommune ønsker å

gjennomføre et treårig prosjekt med forslag om økono-
misk bidrag over statsbudsjettet på 5 mill. kroner hvert
år i disse tre årene. Dette skal bidra til at det nærings-
messige potensialet som ligger i og rundt Finnmarks-
løpet, utnyttes bedre – ikke bare under den korte tiden
arrangementet gjennomføres, men gjennom hele
resten av året. Finnmarksløpet ønsker å ta en større rol-
le som merkevarebygger for Troms og Finnmark fylke,
for landsdelen og for Norge.

F l e r t a l l e t  vil påpeke at prosjektet ikke er rettet
inn mot gjennomføring eller videreutvikling av Finn-
marksløpet, men mot hvordan en kan utnytte merkeva-
ren «Finnmarksløpet» som katalysator for å skape nye
næringer og arbeidsplasser. Potensialet for å skape akti-
vitet og arbeidsplasser i tilknytning til arrangementet er
langt større enn det som realiseres i dag. Skal dette po-
tensialet realiseres, må det jobbes strategisk og systema-
tisk over tid. Finnmarksløpet har ikke muskler til å bære
et slikt prosjekt alene, og det er heller ikke mulig å dra i
gang dette kun i regi av samarbeidspartnere. Flere av lø-
pets samarbeidspartnere har signalisert et ønske om å
være med dersom en grunnfinansiering er på plass.

F l e r t a l l e t  viser til at reiselivsnæringen er en av
næringene som er hardest rammet av pandemien, og
dette prosjektet vil derfor være et viktig tiltak for å løfte
Nord-Norge og reiselivsnæringen etter pandemien.
F l e r t a l l e t  viser videre til høringsinnspillene som er
kommet inn i saken, som understøtter viktigheten av å
gjennomføre dette prosjektet. F l e r t a l l e t  gir sin til-
slutning til NHO Reiseliv, som mener at en ytterligere
satsing på Finnmarksløpet vil være positivt for utviklin-
gen av Finnmark som reiselivsmål. Samtidig vil Finn-
marksløpet være med på å styrke Finnmarks posisjon
som en foretrukken destinasjon for aktivitetsbaserte fe-
rieopplevelser blant både norske og utenlandske turis-
ter.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  er glade for bidraget Finnmarksløpet AS gir til
regionen. Løpet bidrar inn i det nordnorske reiselivet,
og d i s s e  m e d l e m m e r  er positive til arrangørens ar-
beid med et omfattende kulturprogram.

D i s s e  m e d l e m m e r  deler imidlertid statsrådens
syn på hvorvidt statsbudsjettet skal brukes til å støtte
enkeltarrangementer direkte. Etter d i s s e  m e d l e m -
m e r s  syn eksisterer det allerede gode ordninger og
støtte til videreutvikling innenfor det ordinære virke-
middelapparatet, og d i s s e  m e d l e m m e r  henviser til
at Finnmarksløpet bør konkurrere på like vilkår med
andre arrangementer i Norge som alle har potensial for
internasjonal oppmerksomhet og næringsutvikling i
tilknytning til arrangementene.
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Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  R ø d t  o g  Ve n s t r e  fremmer
følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen gå i dialog med Finn-
marksløpet for å videreføre og sikre finansiering av pro-
sjektet ‘Finnmarksløpet – Et verktøy for promotering av
Norge’ i 2022 og 2023, og komme tilbake til Stortinget
med forslag om dette i revidert nasjonalbudsjett for
2022.»

Forslag fra mindretall
Forslag fra Høyre, Fremskrittspartiet, Rødt og Ven-
stre:
Forslag 1

Stortinget ber regjeringen gå i dialog med Finn-
marksløpet for å videreføre og sikre finansiering av pro-
sjektet ‘Finnmarksløpet – Et verktøy for promotering av
Norge’ i 2022 og 2023, og komme tilbake til Stortinget

med forslag om dette i revidert nasjonalbudsjett for
2022.

Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av komiteens med-

lemmer fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet, Sosialistisk
Venstreparti og Miljøpartiet De Grønne.

Ko m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser
til representantforslaget og rår Stortinget til å gjøre føl-
gende

v e d t a k :

Dokument 8:105 S (2021–2022) – Representantfor-
slag fra stortingsrepresentantene Sylvi Listhaug, Silje
Hjemdal, Sivert Bjørnstad og Bengt Rune Strifeldt om
Finnmarksløpet – Et verktøy for promotering av Norge
– vedtas ikke.

Oslo, i næringskomiteen, den 5. april 2022

Torgeir Knag Fylkesnes
fung. leder og ordfører



Næringsministeren 

Postadresse: Postboks 8090 Dep 0032 Oslo 
Kontoradresse: Kongens gate 8 Telefon* 22 24 90 90 

Org no.: 912 660 680 

Dok 8:105 S (2021-2022) om Finnmarksløpet – et verktøy for promotering 
av Norge 

Jeg viser til ovenfor nevnte representantforslag fra stortingsrepresentantene Sylvi Listhaug, 

Silje Hjemdal, Sivert Bjørnstad og Bengt Rune Strifeldt, om videreutvikling og finansiering av 

Finnmarksløpet AS over statsbudsjettet. 

Jeg har ikke grunn til å betvile opplysningene som representantene legger frem i bakgrunnen 

for forslaget. Jeg mener likevel det er grunn til å gå litt nærmere inn i vurderingene som er 

gjort med tanke på om det er rett å gi økonomisk støtte til Finnmarksløpet AS over 

statsbudsjettet. 

Den økte etterspørselen etter reiselivsprodukter som kan adresseres til Finnmarksløpet, må 

anses å være av begrenset betydning all den tid den er konsentrert omkring den perioden 

løpet arrangeres. Jeg ser at Finnmarksløpet kan være utgangspunkt for kulturaktiviteter som 

det ellers ikke vil være etterspørsel etter, og jeg er positiv til at Finnmarksløpet i flere år har 

arbeidet med et omfattende kulturprogram.  

Jeg mener det ordinære virkemiddelapparatet kan gi god bistand når det gjelder både 

videreutvikling av Finnmarksløpet AS og etablering av næringsvirksomhet i tilknytning til 

løpet. Jeg vil derfor vise til det ordinære virkemiddelapparatet som rett instans både for 

rådgivning knyttet til, og finansiering av, næringsvirksomhet i tilknytning til Finnmarksløpet. 

Når det gjelder den internasjonale mediedekningen og i hvilken grad den bidrar til å øke 

reiselysten til Norge, så er dette etter min vurdering ikke en begrunnelse for å gi støtte til 

Finnmarksløpet over statsbudsjettet. NFD har gitt ansvaret for statlig finansiert internasjonalt 

rettet markedsføring av Norge som reisemål, til Innovasjon Norge.  

Stortingets næringskomité 

Stortinget 

0026 OSLO 

Deres ref Vår ref 

22/1416-3 

Dato 

23. februar 2022

Vedlegg



 

 

Side 2 
 

 

Finnmarksløpet er et godt tiltak, og jeg ønsker dem lykke til med fremtidige arrangementer. 

Samtidig minner jeg om at det i Norge er flere sammenlignbare arrangementer av ulik 

karakter. Flere av disse har potensial for internasjonal oppmerksomhet og næringsutvikling i 

tilknytning til arrangementene. Jeg mener det ordinære virkemiddelapparatet har den beste 

kompetansen til å vurdere hvor offentlig økonomisk støtte gir best uttelling med tanke på å 

skape høyest mulig verdiskaping innenfor bærekraftige rammer.  

 

Min samlede vurdering er at verken punkt 1 eller 2 i representantforslaget bør følges opp. 

 

Med hilsen 

 

 
Jan Christian Vestre 
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